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Történeti áttekintés 
Egyesületünk 1994-ben tartotta az alakuló ülését 15 alapító tag részvételével. 

Az alapítók között mindenféle korú, beosztású emberek voltak, de az orvostól kezdve 

a hivatali dolgozókig egyetlen közös célunk volt az, hogy a sport szeretetét, a sportos 

életmódot közösen minél tovább űzhessük szervezett keretek között és minél több em-

berrel megkedveltessük azt. Ez a tevékenység a kezdetekben az országos szerveződésű 

Olimpiai Ötpróba mozgalomban való részvételből alakult ki, mely a 80-as években 

volt közkedvelt és sok ózdi amatőr sportolót és egykori atlétát megmozgatott. Később 

ennek mintájára városunkban is szerveződött hasonló programsorozat Kondi Napok 

néven, mellyel egyben a klub az egyéni sportágak tekintetében a városi szabadidő-

sport szervezését is a kezébe vette.  

 

A kezdetben még csak az alapítók és azok családtagjai köré szerveződő egyesü-

letünk tagsága szépen gyarapodott, jelenleg 44 fő (nem számolva a sportiskolában szí-

neinket képviselő mintegy 40 fiatalt). Szinte nincs az országban olyan nagy tömeg-

sport rendezvény, amelyiken tagjaink már ne vettek volna részt. Azonban nem csak 

teljesítettük a távokat és egyéni eredményeinket múltuk felül, hanem például az egyik 

jelentősebb eredmény a kezdetekből, hogy 5 fős női csapatunk a 21 km-es utcai fu-

tóversenyen korcsoportos magyar bajnokság dobogójára is felállhatott.  

 

A helyi szabadidősport szervezése mellett, fokozatosan a városi atlétikai élet 

továbbvivői is lettünk, mivel Ózdon mi maradtunk egyedül, akik atlétikával egy-

általán valamilyen szakágban foglalkoztunk.  

 

A klub 2014-ben ünnepelte 20 éves jubileumát és addigra megvalósítottuk azt 

is, hogy szervezett keretek között folyik az atlétikai utánpótlás nevelés. Mára már a 

két évtizedes múlttal rendelkező klubunk a felnőtt és szenior országos szintű eredmé-

nyek mellett utánpótlás korosztályos szinten is szép eredményeket és magyar váloga-

tott sportolókat tudhat magunk között.  

 

Az utánpótlás nevelés mellett törődünk a hagyományőrzéssel is, hiszen a volt 

olimpikon, maratonista Tóth Gyula emlékére az Ózdi Hegyi Félmaratonon a 21 km-s 

táv férfi győztese minden évben Tóth Gyula emlékdíjat kap. 

 

Kiemelt rendezvényünk az Ózdi Hegyi Futóverseny nem csak városunk leg-

régebbi folyamatosan, minden évben megrendezett sporteseménye, hanem az ország 

egyik legrégebbi hegyi futóversenye is. Idén már huszonegyedik alkalommal szeret-

nénk megrendezni, de talán ez lesz a legnehezebb. A tavalyi jubileumi alkalom ünne-

pélyesre sikeredett, részvételi csúccsal és emléktábla avatással. A verseny kapcsán 

négy éve mi rendeztük az országban az első hivatalos Félmaraton Hegyi Futóver-
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seny Magyar Bajnokságot, mellyel a Magyar Atlétikai Szövetség bízta meg az egye-

sületet. Reméljük, hogy ez a rendezvényünk is a többi szabadidős programjaink is to-

vábbiakban sok örömöt fog még szerezni a városunk sportot szerető közösségének. 

 

 

Szervezeti felépítés és gazdálkodás 

Egyesületünk létszáma a kezdeti 15 fős alapító tagság után jelenleg 44 és 50 fő 

között változik évről-évre. Ehhez még hozzájön az a több mint 40 foglalkoztatott 

gyermek, akik az utánpótlás fejlesztés területén végzett munkánknak köszönhetően 

úgynevezett előkészítő csoport tagjai és a Sport XXI. programban vesznek részt. Egy-

előre ők még teljes körű tagsággal nem rendelkeznek. Működésünket közhasznú szer-

vezetként látjuk el, élén a megalakulástól a tavalyi évben 3-ról 5 tagúra változtatott 

elnökséggel. Elnök Kormos József, tagok Nagymarczi István, Neumann Péter, Ihász 

Veronika, Ronyecz Ákosné.  

Gazdálkodásunknak 4 fő pillére volt, melyből tavaly sajnos 1 jelentős kiesett. 

Az így maradt három: önkormányzati támogatás, egyéb támogatók (vállalkozások, 

magánszemélyek), az adó 1% felajánlások. Kezdetben az önkormányzati támogatás 

mértéke hangsúlyosabb szerepet kapott. Ez azonban a klub kezdeti időszakához képest 

összességében sokat csökkent. A tavalyi évben 500 ezer forint működési támogatást 

kaptunk az önkormányzati keretből, amit kiegészített a tartalék keretből a kiemelt or-

szágos versenyünkre (hegyi futóversenyre) biztosított, illetve utánpótlás válogatottunk 

felkészítését, utazását segítő önkormányzati támogatás. A tagjaink versenyzési hozzá-

járulása és versenyeink színvonalas megrendezésének biztosítása azonban jelentős 

utánajárással, a helyi vállalkozók és egyéb támogatók segítsége nélkül nem valósulha-

tott volna meg. Jelentős (legnagyobb) tétel kiesést jelentett viszont a Magyar Olimpiai 

Bizottság szabadidősport pályázatának megszüntetése, mely közel 1 millió forintot 

jelentett és ebben az évben már ez hiányzott a költségvetésünkből. Sajnos így a tavalyi 

évben a tartalékainkat kellett felélni, amit jeleztünk az önkormányzat felé. Ha a továb-

biakban nem sikerül pluszforráshoz jutni, az egész évet átölelő városi szabadidős prog-

ramjainkat és a legjelentősebb összeget felemésztő, gyermekversenyeztetést nem tud-

juk megoldani! Hagyományossá vált országos versenyünk megrendezése is veszélybe 

kerülhet! Ezen nem fog tudni segíteni a költségvetésünk kis részét képező adó 1% 

sem, melynek nagysága igen változó. 

 

2015-ös év fő eredményei, programjaink  

21 éves fennállása alatt klubunk országosan ismert lett, versenyeinkről igen el-

ismerően nyilatkoznak neves résztvevők, sportvezetők, sportmédia. A klub tagjai sok 

versenyen vesznek részt országszerte. Korábban is voltak említésre méltó eredmények, 

de az utóbbi évek, így a 2015-ös év is sikeresnek mondható az elért helyezések tekin-

tetében is. A tájékoztató keretén belül csak egy-két lényegesebbnek tartott sikert emlí-
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tek meg. Az éves teljes esemény- és eredménylistánk egy 8 oldalas dokumentum, amit 

az Ózdi Sport- és Élményközpont Nonprofit Kft számára benyújtottunk az önkor-

mányzat által kért adatszolgáltatással együtt. A tagjaink 2015. évi eredményeit részle-

tező dokumentumot jelen beszámolóhoz mellékelem. 

Két éve csatlakoztunk a Magyar Atlétikai Szövetséghez. Ennek köszönhető-

en a versenyzőink az országos bajnokságokon való részvételi lehetőséggel is élhettek. 

Az általunk rendezett kiemelt versenyünk is ezek sorába tartozik. Harmadik alkalom-

mal volt az Ózdi Hegyi Futóverseny keretein belül Hegyi Félmaraton Országos Baj-

nokság. Ez évben fiataljaink szereplése volt kiemelkedő, két országos bajnoki érmet is 

szereztek. Bari Ágnes 1. és Dömötör Mihály 3. 

 

Felnőtt versenyzőink közül kiemelkedő eredményt értek el:  

Március 14.: Egerszalók, Thermal Tour:  Ihász Vera női abszolút első 14,5km-en. 

Március 29.: Debrecen, Rotaty Futófesztivál,  Női maraton: Ihász Veronika 4. 

Április 25.: Szilvásvárad, Bükk-trail:  Molnár Csaba abszolút első, Dömötör Mihály 

korosztályos 1., Ihász Vera 2. helyezett. 

Május 17-18.: Ózdi Hegyi Futóverseny  Ihász Veronika - 11,4 km 2., Török Richárd -

11,4 km 9., Deme Szabolcs- 11,4 km 12. hely, Molnár Csaba - 21 km 6. hely . 

Augusztus 16.: Bükk Kapu Terepshow terepfutás szám: 7km-es távon: Szűcs Margit 

korosztályos első, Szabó Zoltánné második, Mihalkó Linda és Bártfai Csenge harma-

dik, Tóth Alexandra negyedik. 

Szeptember 20.: Barokk futás: Eger: Tóth Alexandra- 7km korosztályos első, Ihász 

Vera 14km-en abszolút első. 

Október 25.: Miskolc, Barátság Maraton. Bari Ágnes 5 kilométeren korcsoportos 3.,  

Nagymarczi István 5 kilométeren korcsoportos 3., Molnár Csaba félmaratonon abszo-

lút 4. 

 

Mindemellett még több versenyen indultak a klub tagjai és mindig minden be-

nevezett versenyzőnk teljesítette a távot. 

Atlétika utánpótlás területén egyesületünk tovább folytatta az együttműködést a 

Bolyky Tamás Általános Iskolával, amely a város közoktatási sport feladatait látja el. 

Annak ellenére, hogy ehhez külön támogatás nem biztosított rendszeres edzések foly-

nak az iskolában. Főleg az iskola tanulóit bevonva dolgozunk, de a város több tehetsé-

ges gyermekét is felkaroltuk már. Sporttámogatási pályázatnak köszönhetően egyesü-

letünkön keresztül részese lehetett az iskola azon iskolák körének, akik csaknem 500 

ezer forint értékű atlétikai sportszercsomagot kaptak. Ezzel segítve az atlétika iskolai 

szintű oktatásának feltételeit. A fiatalok versenyeztetését a Sport XXI. program kerete-

in belül régiós megmérettetéseken, szintén önköltségből oldjuk meg. Nagy eredmény, 

hogy 40-50 fő az ebben a programban résztvevő gyerekek száma és egy év után Ózdra 
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tudtuk hozni az egyik regionális versenyt. A Mezei Futó Regionális Utánpótlás Verse-

nyen létszámcsúcs született, mert minden nagyobb hagyományokkal rendelkező atléti-

kai klub elhozta városunkba versenyzőit és kivétel nélkül mind elégedetten nyilatkoz-

tak a rendezésről. Hazai pályán mi két korosztályban (U11, U13) is 2-2 csapattal in-

dultunk, összesen 32 versenyzővel. Az utánpótlás szakág másik válfajában, a 

hegyifutásban is szép sikereket értek el fiataljaink. Itt a számos eredmény közül ki-

emelhetjük Dömötör Mihály Hegyi Félmaraton U20-as korosztályos országos bajnok-

ság III. helyezését és Bari Ágnes országos bajnoki címét. Dömötör Mihálynak ismét 

sikerült bekerülnie, immár harmadszor az U17-es magyar válogatottba. Bulgáriában a 

magyar csapat pontszerzőjeként része volt abban, hogy a csapat eddigi legsikeresebb 

szereplésével Lengyelországot, Szlovákiát és Bulgáriát is megelőzte. Összességében 

szűkös lehetőségeink ellenére a különböző atlétikai viadalokon, az év folyamán a gye-

rekek 42!!! érmet szereztek. Ebből 18 arany, 17 ezüst, 7 bronz. Ez a szám a tavalyi 

összesen 16 éremhez képest hatalmas előrelépés, mely jól mutatja, hogy a komoly 

igény mellett az ózdi fiatalok ebben a sportágban is képesek tehetségüket megcsillog-

tatni, ha biztosítjuk a lehetőségeket. Ennek megfelelően a helyi/térségi atlétikai diák-

olimpiák és a Kölyök Atlétikai Program szakmai lebonyolítását is mi biztosítjuk és a 

különböző szabadidősport programjainkban is állandó figyelmet kapnak a fiatalok ver-

senyzési lehetőségei.  Szervezésben segítői voltunk az V. Ózdi Triatlon Versenynek, 

az „Ország futás” helyi eseményének. Az Ózdi Futónapok kezdeményezése mellé is 

természetesen odaálltunk, lebonyolítottuk, mint ahogy a érdekességként szervezett 

Mikulás Futást. 

Mindezek mellett tagjaink széltében, hosszában az ország valamennyi pontján 

megfordultak, ahol futóverseny volt. Ezeken több elsőséget és értékes dobogós helye-

ket gyűjtöttek. A tavalyi évben az eredményeknek köszönhetően olyan elismerésben 

volt részünk, amiben eddig még sohasem. A 2015-ös Városi Díjátadó Gálán két jelölt 

tagunkat is díjazták. Ihász Veronika „Ózd Legjobb Felnőtt Sportolója”, Dömötör Mi-

hály „Ózd Legjobb Utánpótlás Sportolója” címet érdemelte ki.  

Büszkék vagyunk, hogy a város szabadidősportjának minden évszakra kiterjedő 

programsorozatot hívtunk életre. A már említett és az országos szövetség által Magyar 

Bajnokságként meghirdetett Ózdi Hegyi Futóverseny mellett szerveztünk Családi 

Szánkóhúzó Versenyt, Dombfutást, Lépcsőfutó Versenyt. Ezekhez a már hagyomá-

nyos megmérettetéseinket kiegészítettük szabadidős úszással, természetjárással és ke-

rékpártúrával és egy csokorba fogva - igaz kicsit más formában - de ismét felélesztet-

tük a 90-es években kedvelt Kondi Napok szabadidősport programsorozatot.  

Az idei évben már 22 éves egyesületünk nem csak a jelenre és jövőre (utánpót-

lás) gondol. A korábbi években is adtunk ki könyvet a város több mint száz éves atlé-

tikai életét összefoglalva (A sportok királynője Ózdon). Tavaly a városunk egyik leg-

kiemelkedőbb sportolójáról emlékeztünk meg, a kicsit itthon méltatlanul elfelejtett 
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Tóth Gyuláról. Nagy segítséget nyújtottunk az egyik legnagyobb atlétika sporttörténeti 

visszaemlékezésekkel foglalkozó internetes oldalnak, a futo.blog.hu szerkesztőjének, 

Szabados Károlynak, aki nagy látogatottságú 4 részes írást közölt az egyetlen ózdi szí-

nekben versenyző atléta olimpikonunkról. 

 

Célok, feladatok 

Rövid távú céljaink közé tartozik, hogy tagjaink részére továbbra is biztosítani 

tudjuk, hogy éves szinten legalább 4-5 támogatott versenyen szerepelhessenek, ki-

emelten kezelve az országos bajnokságokat. A versenyek megnevezéséről és a nevezé-

sek szervezéséről sajnos elnökségünk még nem tudott dönteni, a már fentebb említett 

anyagi nehézségek miatt. Tagjainknak viszont nem csak a más szervezetek által rende-

zett megmérettetéseket akarjuk biztosítani, hanem a közösséget építő házibajnokságo-

kat, futó összejöveteleket (pl.: Mikulás Futás), a „spontán” szerveződő összetartásokat 

is tovább akarjuk erősíteni. A szabadidősport területén továbbra is vezető szerepet aka-

runk betölteni, így folytatjuk a Kondi Napok programsorozatot. Az idén már 21. alka-

lommal megrendezett Ózdi Hegyi Futóverseny rangját a már elismert szinten szeret-

nénk tartani és az eseményen keresztül minél több sportolóval meg kívánjuk ismertetni 

Ózd természeti szépségét. Újabb, immáron negyedik országos bajnokság rendezését 

tervezzük a két napos Ózdi Terepfutó Hétvége alatt. A kiemelt rendezvényünk eddig 

megszokott színvonalának megtartásához azonban már elengedhetetlen az önkor-

mányzat segítsége. Hosszú távú célunk más nem is lehet, minthogy az utánpótlás neve-

lés feltételeinek megteremtésében megtegyük a magunk részéről azt, amit tudunk. A 

helyi diákversenyekben való szervezésben továbbra is segítséget kívánunk adni. Az 

utánpótlás Sport XXI. programot is folytatni szeretnénk, mert mint ahogy fentebb em-

lítettem egyre nagyobb az érdeklődés és van eredmény is a gyerekek körében. Erre 

azonban egyesületünk nem rendelkezik finanszírozással. Ennek a hosszú távú folytatá-

sához azonban terveink szerint a klubunk működési költségeihez plusz 650 ezer forint-

ra lenne szükség, melynek előteremtése biztos, hogy meghaladja kis egyesületünk le-

hetőségeit.  

Ezúton szeretném megköszönni egyesületünk nevében a mindennemű szakmai 

segítséget az Ózdi Sportszervező Irodának, a mindennemű erkölcsi, illetve közvetlen 

és közvetett támogatást az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságnak és Ózd város 

Képviselőtestületének. 

Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet a tájékoztatót elfogadni szíveskedjen. 

 

melléklet: Az Ózdi Sport- és Élményközpont Nonprofit Kft-nek küldött összefoglaló a klub 

2015. éves tevékenységéről. 

   Kormos József 

 Ózdi Teknőc Futó Club  

 elnöke 


